
Schriftelijke vragen art. 33

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Indiener: B.R. Winters (BBB Berkelland)
Datum indiening vraag: 07.08.2023
Datum verzending antwoord: 16-08-2023

Onderwerp: Opvang Vluchtelingen/Onderwijs (Tormijnschool)

Oekraïense vluchtelingen tijdelijk ‘op stand’: villa La Tour in Neede ingezet voor opvang

De voormalige fabrikantenvilla La Tour aan de Stationsweg wordt tijdelijk een woonlocatie voor 

vluchtelingen uit Oekraïne. Eigenaar Promako Ontwikkeling BV en de gemeente Berkelland hebben dat 

afgesproken. „Het plan voor woonzorg op deze locatie gaat gewoon door, maar tijdelijk is dit een goede 

mogelijkheid om hulp te bieden.”

https://www.tubantia.nl/berkelland/oekraiense-vluchtelingen-tijdelijk-op-stand-villa-la-tour-in-neede-ingezet-
voor-opvang~ad111345/ 

We krijgen diverse vragen waarom de gemeenteraad hiermee is ingestemd. 
Nu is dit niet het geval, want het is een collegebesluit.
BBB Berkelland vraagt zich wel af waarom de gemeenteraad dan niet op zijn minst door het College wordt 
geïnformeerd, tenminste dit lijkt niet te zijn gebeurd.

BBB Berkelland heeft in de raadsvergadering van 30 Mei ook zorgen uitgesproken over de opvang:

“Ik begrijp maar al te goed dat we maatschappelijke verantwoordelijkheden hebben”, voegde Evelien 
Daalwijk van BBB Berkelland toe. “Dat we daarom tegemoet zullen moeten komen aan de opvang van 
vluchtelingen, daar zullen wij in Berkelland niet onderuit kunnen komen.” Daalwijk gaf aan dat BBB 
Berkelland bang is voor ontwrichting in de zorg, veiligheid en het onderwijs: “Daarin staan wij niet alleen. 
Daarom is onze oproep aan het kabinet: pak de crisis aan. Op het gebied van zorg en onderwijs zijn we 
bang dat de problemen uit de hand lopen.”

https://www.nieuwsuitberkelland.nl/2023/06/zorgen-in-raad-berkelland-over-aantal-asielzoekers/
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Vraag: Zijn alle opvangplekken een collegebesluit? Heeft de gemeenteraad hier geen inspraak in?

Antwoord (in te vullen door college):
Op 1 april 2022 heeft de regering noodrecht ingezet voor de opvang van mensen uit Oekraïne. Dat 
gebeurde door het nemen van een koninklijk besluit op basis van de Wet verplaatsing bevolking waarmee 
twee artikelen in die wet in werking zijn getreden. Hiermee krijgen burgemeesters de wettelijke taak zorg te 
dragen voor de opvang van mensen uit Oekraïne.
De burgemeester en het college heeft over de situatie in Berkelland telkens de gemeenteraad op 
hoofdlijnen geïnformeerd. De gemeenteraad is eerder dit jaar geïnformeerd over het verloop van het 
beschikbaar stellen van opvang door het aanbieden van tijdelijke huisvesting. Daarbij is gewezen op de 
adhoc voorzieningen en de noodzaak om verder vooruit te kijken naar duurzame oplossingen voor alle 
doelgroepen met een huisvestingsvraag (regulier woningzoekenden, ontheemden uit Oekraïne, 
statushouders en asielzoekers). De gemeenteraad heeft de taakstellingen/opgaven hiervoor onderschreven 
en de criteria vastgesteld voor opvanglocaties en flexwoningen. Het is nu aan het college (en deels de 
burgemeester vanuit zijn wettelijke taak opvang Oekraïne) om het vervolg uit te werken.

Vraag: Zou het College de gemeenteraad en de omgeving duidelijker kunnen informeren als er nieuwe 
opvangplekken worden aangewezen? 

Antwoord:
Wij blijven de gemeenteraad periodiek op hoofdlijnen over de opvang informeren. De omwonenden worden 
telkens per brief vooraf geïnformeerd.

Vraag: Het betreft tijdelijke huisvesting van 20 vluchtelingen uit Oekraïne. Hoelang kan tijdelijk zijn? 
Is dat totdat Eminent Wonen & Zorg de vergunningsprocedure rond heeft?
En is er al een schatting naar hoeveel vluchtelingen nog eventueel uitgebreid kan gaan worden?
Aangezien dit benoemd staat in het artikel.

Antwoord: 
De tijdelijkheid voor deze locatie is concreet totdat op het terrein gestart wordt met de bouwwerkzaamheden 
en daarmee bewoning niet meer mogelijk is.
Er is nu een overeenkomst voor de duur van 14 maanden, waarbij er nog wel een optie tot verlenging is, 
mochten de genoemde werkzaamheden dan nog niet kunnen starten.
Het pand is nu gedeeltelijk in gebruik genomen en deze ruimte biedt plek aan maximaal 20 personen.
In september komt de rest van het pand beschikbaar en dan zullen daar nog 18 tot 20 personen 
opgevangen kunnen worden. In totaal gaat het dus om een capaciteit van 38 tot 40 personen. In de praktijk 
kan de bezettingsgraad ook iets lager zijn.
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Vraag: Buiten het regelen van opvangplekken zijn er natuurlijk ook de onderwerpen werk, scholing en 
dagbesteding. Kan hier een update van worden gegeven hoe dit allemaal verloopt?

Antwoord:
Zoals u weet hebben wij de zorgen van uw raad per brief kenbaar gemaakt aan het kabinet. Er is inmiddels 
een ambtelijk opgaveteam integrale aanpak nieuwkomers geformeerd  waarin wekelijks de activiteiten op 
het gebied van werktoeleiding (in samenwerking met Fijnder), zorg (in samenwerking met Voormekaar) en 
onderwijs (in samenwerking met de school voor tsk en isk in Neede) worden uitgezet en besproken. 
Ons streven is om de ontheemden die wij opvangen zo snel mogelijk bekend te maken met ons reguliere 
systeem als het gaat om zorg, onderwijs en werk. Vanuit de opvanglocatie wordt daar bij aankomst direct 
informatie over verstrekt.
Daarnaast is er vanuit het team op verschillende niveaus afstemming met betrokken externe partijen zoals 
huisartsen, onderwijs, leerlingenvervoer en Fijnder als het gaat om arbeidstoeleiding.

Vraag: Er is onenigheid over de administratie van OPONOA met de Oekraïense leerlingen die 
ingeschreven waren/zijn bij de Tormijnschool te Noordijk maar elders onderwijs genoten. 
Hier lijkt het e.e.a. niet te kloppen. Kan er vanuit het College hier een zo duidelijk mogelijk antwoord over 
worden gegeven over het ontstaan van deze situatie, de problemen en de oplossing?

Antwoord:
Als gemeente hebben we geen inzicht in hoe schoolbesturen hun administratie voeren. Een schoolbestuur 
zoals OPONOA verantwoordt zich aan DUO (Dienst Uitvoering Onderwijs). We kunnen daarom geen 
antwoord geven op deze vraag. 

We snappen als BBB Berkelland dat de Gemeente Berkelland maatschappelijke verantwoording heeft.
Daarom zijn wij graag zo goed mogelijk op de hoogte.
Transparantie is een groot goed, zodat we ook een echt duidelijk en eerlijk beeld hebben.

Over de Tormijnschool in het algemeen zijn er door BBB Berkelland al schriftelijke vragen gesteld. 
Hanneke Meijer heeft een goede brief geschreven “Terugblik over het omvallen van de Tormijnschool”.
Vanuit het CDA Berkelland zijn hier vragen over gesteld, we zijn benieuwd naar de beantwoording.

Vraag: Gaat het College ook nog inhoudelijk reageren op deze brief?
Als dat niet het geval is, zou het College het dan alsnog willen doen?



Schriftelijke vragen art. 33

Toelichting:
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan. 
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan.
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.  

Antwoord:
Het college gaat niet inhoudelijk reageren op deze brief. 
Hanneke Meijer heeft in haar brief een persoonlijke terugblik gegeven wat het betekent om een school te 
laten ontwikkelen of slechts in stand te houden. Het is een boodschap aan het/(alle) schoolbestu(u)r(en), 
dat/die primair als onderwijsorganisaties verantwoordelijk is/zijn voor het organiseren van het onderwijs, de 
instandhouding, groei en ontwikkeling van scholen.  Daarnaast is het een brief waarin actie en inzet vanuit 
het dorp zichtbaar is geworden om te komen tot de gewenste groei in Noordijk en het behoud van de school 
in Noordijk. Politiek bestuurders op lokaal niveau gaan primair niet over de instandhouding van scholen. 


